
Referat KOU-møde 

 
Tirsdag den 11. april kl. 9.00 – Knudepunktet, Kærhøjparken 19, 6600 Vejen 

 

Deltagere: Valgte til KOU i marts 2023 

 

Afbud 

 

Pkt. 1  

Velkomst 

 

Vejen sørger for vi får noget at overleve på. 

Præsentation af udvalgets medlemmer, både gamle og nye (kort historie fra hver enkelt, så vi ved 

lidt om hverandre og kompetencer) 

Kommentarer 

God kaffe med brød og pålæg 

Dejligt at få lidt baggrundsviden om de personer vi sidder i udvalg med (refereres ikke) 

 

 

 

Pkt. 2 

Konstituering 

 

Jf. vedtægterne 

 

Vi skal som minimum have valgt: - Valgt blev 

Formand  Flemming Lundeman  

Næstformand John Iversen 

Kasserer  Hanne Welling 

Sekretær  Ingen sekretær – Alle skriver selv 

Skriftfører  Hanne Welling 

 

sekundært 

Tovholder program Erik Jensen, Vejen 

Arrangementsudvalg Hanne Welling – Flemming Lundeman 

Mm. 

 

Alle valg gælder for 1. år 

Beslutninger/kommentarer 

KOU’s sammensætning blev præsenteret under pkt. 1 

FL gennemgik formålet med KOU og Budget 2023 (vedhæftes) 

FL indsender Konstitueringsprotokol 

 

 

Pkt. 3.  

Kontingentfordeling 

 

Kontingentfordeling for 2. halvår 



SÅT har bedt om at få punktet på dagsordenen 

Beslutninger/kommentarer 

Fra 2. halvår 2023 fordeles kontingenttilbagebetalingen efter antal medlemmer og areal 

 

Brev fra den Konstituerede Landsformand (vedhæftet) 

Beslutninger/kommentarer 

Brevet tages til efterretning 

Godt at der bliver lagt op til en vedtægtsændring 

 

Pkt. 4 

Referat af 16. januar 

 

FL lovede at udsende mødedatoer for de kommende møder separat – de kommer her 

11. april 2023 kl. 9.00  Vejen 

13. juni 2023 kl. 9.00  Rødding 

11. september 2023 kl. 9.00 Holsted 

15. januar 2023 kl. 9.00   Brørup 

Beslutninger/kommentarer 

Mødet i januar 2024 – bliver den 23. januar  

 

FL har sendt Budgetopfølgning for alle 4 lokalafdelinger til kommunen (kopi tilsendt KOU- 

medlemmer 3. marts 2023) 

Beslutninger/kommentarer 

OK 

FL sender Budget 23 For Brørup og Vejen til LJ, til orientering 

 

FL har kontaktet Egon Nissen, Ældrerådet pr. mail og sms – FL har ikke fået svar – kontakter igen 

Beslutninger/kommentarer 

OK 

 

FL har ikke kontaktet Elsebeth Østergaard (forebyggelseskonsulenterne) – da vi har en rimelig stor 

dagsorden – men indkalder til næste møde i juni 

Beslutninger/kommentarer 

OK 

 

De lovede bolcher bruges til arrangementet med Johnny Hansen 

 

Pludselig talte vi om fødselsdage, æresbeviser, årsnåle og frivilligprisen – tages op som pkt. på 

næste møde 

 

 

 

Pkt. 5 

Siden sidst 

 

Er der kommet nye medlemmer i de respektive lokalafdelingers bestyrelse/kontaktpersoner 

Kommentarer 



Alle formænd sender opdateret liste over bestyrelse, suppleanter, kontaktpersoner til FL, som 

distribuerer. 

KOU-medlemmer gerne med mærkedage   

 

FL er blevet kontaktet af Majken vedr. trafikseminar, hun var ikke blevet informeret om, at hvis vi 

skulle være medarrangør skulle det først være i 2024 – det tog hun til efterretning 

Beslutninger/kommentarer 

OK 

 

FL vil foreslå at hver lokalafdeling selvstændigt søger §18 midler fra 2023, og dermed følger det 

ønske som er kommet fra frivilligrådets sekretær, og som også er blevet anbefalet Røde Kors. 

Årsag: 

Det er en stor mængde data at administrere – med risiko for fejl til følge, både hos mig og i rådet 

Hvad gør vi hvis en afdeling ikke bliver tilgodeset af en eller anden årsag eller bliver tilgodeset i 

mindre omfang. 

FL mener at vi selv om vi søger selvstændigt, skal følge vores fælles ansøgningskriterier 

Det er kun et forslag fra ÆS, at vi søger samlet 

Beslutninger/kommentarer 

OK 

Ansøgningskriterierne tages op på næste møde 

 

JEI orienterer om det samarbejde vi er med i sammen med bl.a. sundhed og sammenhæng 

forvaltningen og DBU omkring FC Demens 

Beslutninger/kommentarer 

OK 

 

Hvad er status på vores fællesarrangement i Holsted med Johnny Hansen fra Kandis 

Jeg går ud fra at Holsted laver det praktiske i Medius, der ikke laves af personalet i Medius, jeg er 

om nødvendigt, som medlem af arrangementsudvalget, til rådighed. 

Hvem byder velkommen 

Hvor mange tilmeldte har vi pt. 

Hvordan arrangerer vi med betaling – så det ikke klumper sammen. 

Beslutninger/kommentarer 

MAP sørger for skilte til kasserne med lokalafdelingernes navne 

FL byder velkommen 

Der skal være mulighed for Mobil-pay og kontant betaling 

Der pt. 140 tilmeldte 

Vi får lavet 60 A4plakater hos Rødding Bogtryk – FL afleverer ved lokalformændene 

 

 

Pkt. 6 

Økonomi 

 

HW fremsender budget for 2023 baseret på de tal vi kender fra 2022 regnskabet for KOU og 

budgetopfølgning for 1. kvartal 

Beslutninger/kommentarer 

OK 

 



Når vi fremadrettet skal tilføre kapital til KOU-arbejde, er det så efter samme fordelingsnøgle som 

kontingentfordelingen 

Beslutninger/kommentarer 

Alle kan tilslutte sig at tilført kapital sker i forhold til lokalafdelingernes antal medlemmer. 

 

  

Pkt. 7 

Ældrepolitik 

 

Vi skal have en generel snak om ”Glad motion” bl.a.: 

Hvordan er aktiviteten i de enkelte lokalområder, og hvad gør vi. 

Hvordan agerer vi fremadrettet 

Vi skal have evalueret internt og efterfølgende med forvaltningen (Gitte og co.) 

Demenscafe på Lundtoft? 

Beslutninger/kommentarer 

FL inviterer de demensansvarlige for lokalafdelingerne til evalueringsmøde med KOU (JEI 

og FL) – inden møde med Gitte Fallentin 

JEI foreslår et par datoer 

 

JEI har lavet et oplæg til en vejledning ”Ledsagelse af borgere” 

Det er væsentligt at vi er enige, da det primært handler om borgere på plejehjem/centre – det er 

vigtigt at vi ikke her agerer forskelligt overfor Plejehjem/centrene - vedhæftes 

Beslutninger/kommentarer 

Godt oplæg – passus om toiletbesøg fjernes, da det gav anledning til misforståelse – FL 

tilretter og vedhæfter 

FL foreslår at proceduren tales igennem med Gitte Fallentin – som orienterer på Plejecentrene 

 

Forslag fra Holsted (JEI) 

På vores bestyrelsesmøde den 21. februar 2023 drøftede vi blandt andet bestyrelsens eventuelle 

deltagelse kurset ”Styrk lokalbestyrelsen”. 

Vi er ikke afklaret om eventuel deltagelse. 

Som alternativ drøftede vi, om der blandt lokalafdelingerne i Vejen Kommune kunne være interesse 

for – i samarbejde med ældrekonsulenten – at gå fælles om at arrangere en fælles tur til Snorresgade 

i København. 

Det kunne måske passe meget godt efter årsmøderne er afholdt her i marts måned 2023.  

Kunne vi eventuelt drøfte dette på næste Koordinationsudvalgsmøde. 

Beslutninger/kommentarer 

Umiddelbart god stemning for Kurset ”Styrk Lokalbestyrelsen” de 4 lokalafdelinger sammen 

Vi kunne bede Karen Skou om at undersøge muligheden 

Det kunne måske være sammen med lokalafdelingerne under KOU Esbjerg? 

Behandles på næste møde 

 

 

Oplæg fra Holsted 

På vores bestyrelsesmøde den 21. februar 2023 drøftede vi blandt andet det generelle forhold, at 

visse ældre borgere tilbydes ældrebolig/plejebolig langt fra tidligere bopæl og netværk. 

Det er ikke noget vi oplever så tit, men når det sker, vurderes det at være til gene for de berørte 

borgere og deres pårørende. 



Vi besluttede derfor at henvise problemstillingen til Koordinationsudvalget, med henblik på om 

også andre lokalafdelinger oplever samme problemstilling. 

Kunne vi eventuelt drøfte problemstillingen på næste koordinationsudvalgsmøde. 

Beslutninger/kommentarer 

Vi skal være opmærksomme, og melde ind 

 

I forbindelse med spørgeskemaundersøgelsen vedr. Fokuseret indsats, FL har deltaget i et 

opfølgende møde i Snorresgade, som blev delvis refereret på vores sidste møde i Distriktet, men FL 

orienterer om hvordan det konkret ser ud i Vejen Kommune 

Beslutninger/kommentarer 

Vi skal på mødet med Gitte Fallentin, bede om at få uddybet pkt. 2.4 med antal 

 

 

Ved sidste års dialogmøder i ÆS blev det pointeret at vi skulle være bedre til det ældrepolitiske ude 

i kommunerne og der kom en del input, som er blevet indarbejdet i den strategiplan som blev 

godkendt på Delegeretmødet i nov. 2022 og en deraf afledt handlingsplan for 2023. 

Er der i den handlingsplan emner vi kunne tage op her i KOU og arbejde med.(vedhæftes) 

Beslutninger/kommentarer 

Parkeres indtil videre 

 

JEI har inviteret formændene for lokalafdelingerne med til møde i Ribe for at møde vores 

ældreminister – er der noget vi skal have forberedt – skal vi evt. køre sammen 

Beslutninger/kommentarer 

JEI kommer med kvalificerede spørgsmål 

 

Tirsdag den 28. marts var Formanden for udvalget for social og ældre Bodil Stål og chefen for 

ældre og rehabilitering Kirsten Dyrholm på Fredenshjem for at fortælle om visionerne for 

ældreområdet. FL syntes det var et spændende møde – og fik den tanke om vi i KOU kunne invitere 

dem og få en snak om ældreområdet – og måske endda kunne få det gjort til en tilbagevendende 

begivenhed, og på den måde måske få indflydelse på nogle beslutninger på området 

Beslutninger/kommentarer 

FL undersøger om det er en mulighed 

 

Til ovennævnte møde var et medlem af ældrerådet, Jørgen Mårtensson, også tilstede, jeg foreholdt 

ham at når hans formand Egon Nissen, udtalte sig i Pressen – fik vi aldrig at vide hvad ældrerådet 

havde indflydelse på og gjorde – men kun hvad de havde fået at vide 

Er det kun mig der synes det 

Beslutninger/kommentarer 

Meget enige 

JEI kunne uddybe med at der heller ikke fremgår noget konkret af Ældrerådets referater 

 

 

Pkt. 8  

Fællesprogram 

 

Punktet drøftes ikke på mødet, da det er den nye tovholder og de lokale redaktører der kommer med 

et oplæg – og de skal lige snakke sammen først. 

Beslutninger/kommentarer 



OK 

 

 

Pkt. 9 

Samarbejde 

På sidste møde talte vi under evt. om at have et lokalt KOU- arkiv, så nye medlemmer af KOU kan 

finde tidligere referater og andre relevante notater fra tidligere 

Brørup har 2 personer til orientering om Microsoft 365, som FL har opfattet som bl.a. et 

arkiveringssystem – så skal vi ikke lade det hvile til vi er klogere – måske allerede næste møde i 

juni 

Beslutninger/kommentarer 

OK 

 

FL har ikke modtaget materiale til punktet – så der er formodentlig ingen kommentarer 

Beslutninger/kommentarer 

OK 

 

 

Pkt. 10 

Eventuelt 

 

Næste møde 13. juni kl. 9.00 i aktivitetscentret i Rødding 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 


